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                                      Zprávy z jednání Rady obce č. 11/05/15 ( 27.5.2015) 

                                                        J. Hahner, E. Buchová 

  I. Doklady a informace na vědomí 
1. Obec Strašice obdržela odpověď na dopis ohledně obnovení chovu žížal z Krajského úřadu Plzeňského kraje. 
V dopise je konstatováno, že činnost nebyla krajským úřadem zakázána. Činnost zařízení povolil KÚ v listopadu 
2014 jako zařízení k využívání odpadu. Na místním šetření bylo zjištěno, že navezené kaly jsou formovány do 
valů, okolo kterých jsou budovány kanálky pro zachycení dešťových vod, valy jsou zakládány po svahu, aby 
nedocházelo k jejich splachu dešťovou vodou. Obec Strašice obdržela rovněž dopis od MěÚ Rokycany, kde je 
konstatováno, že zařízení povoloval KÚ a MěÚ Rokycany nemůže toto rozhodnutí zrušit, nicméně podnět mu 
byl postoupen. Provozovatelem zařízení je Jaroslav Wallish. 
2. Starosta obce se zúčastnil sněmu Svazu města a obcí ČR v Olomouci. Sdělil požadavek na obnovení dotačního 
titulu na revitalizaci bývalých areálů kasáren. Dále byla rozebírána problematika rozpočtového určení daní a jiná 
témata. 
 
II. Projednáno 
Rozbor hospodaření – ZŠ Strašice 
RO projednala Rozbor hospodaření ZŠ Strašice k 31.3.2015. 
RO Rozbor hospodaření ZŠ Strašice k 31.3.2015 vzala na vědomí.  

Smlouva o poskytnutí účelové dotace 
RO projednala Smlouvu o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu Plzeňského kraje. Dotace ve výši 10.000 Kč 
bude využita na dotisk propagačních materiálů pro potřeby Muzea Středních Brd. 
RO Smlouvu o poskytnutí účelové dotace č. IC 25/15schválila.  

Smlouva o použití pozemku 
RO projednala návrh smlouvy o použití pozemku pro stavbu IE-12-0005524, kdy dojde k výměně elektrických 
rozvodů v lokalitě ve Dvoře. Staré vedení bude nahrazeno novým zemním kabelem, dojde k opravě trafostanice 
a přípojky VN. Stávající vzdušné vedení bude demontováno. Na nové kabelové rozvody bude zřízeno věcné 
břemeno. 
Pan Moc sdělil RO, že s uvedeným řešením nesouhlasí a navrhl alternativní řešení. RO vyvolá jednání 
s projektantem této realizace o případné úpravě projektu. 
RO návrh J. Moce vzala na vědomí. RO smlouvu o užití pozemku č. IE-12-000552 schválila.. 

Žádost o převod nájmu zahrádky – V. Šinglovičová 
RO projednala žádost o převod nájmu zahrádky č. 74 na paní V. Tůmovou, která tuto zahrádku již rok obdělává. 
RO žádost o převod nájmu zahrádky schválila.  

Žádost o prodej materiálu – M. Dudla 
RO projednala žádost o možnost odprodeje části dřevěného obložení z jedné budovy dřeváku za účelem užití 
tohoto obložení pro potřeby sportovního klubu Vlaška z Dobříše. Ten jej chce využít na vnitřní obložení 
klubovny, kterou nově budují. 
RO nabídne materiál v případě, že se bude objekt demolovat. 
RO žádost o prodej materiálu vzala na vědomí.  

Zpráva o bezpečnostní situaci 
RO projednala zprávu o bezpečnostní situaci v obci Strašice za období měsíce dubna 2015. Dle zprávy byl 
spáchán 1 trestný čin (krádež vozidla) a několik přestupků. 
RO Zprávu o bezpečnostní situaci vzala na vědomí. 

Žádost o prominutí poplatku – V. Gaherová, Levorová 
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz odpadu pro rok 2015 pro dceru Kristýnu Levorovou, která je 
dlouhodobě v zahraničí. 
RO žádost o prominutí poplatku schválila. 
 
Žádost o prominutí poplatku – M. Kebrdlová 
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz odpadu pro rok 2015 pro syna Jaroslava Kebrdleho, který je 
dlouhodobě v zahraničí. 
RO  žádost o prominutí poplatku schválila. 



Zápis z jednání Komise pro partnerské obce 
RO projednala zápis z jednání Komise pro partnerské obce ze dne 4.5.2015. Komise doporučila zúčastnit se akce 
Wandertag i v roce 2016. Z německé strany dojde k návštěvě akce Bahna. 
RO zápis z jednání Komise pro partnerské obce ze dne 4.5.2015 vzala na vědomí. 

Zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti 
RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti. Na 31.5. se připravuje vítání občánků. Komise 
navrhla doplnit jako člena komise Lucii Šujanovou. 
RO zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 27.4.2015 vzala na vědomí. RO jmenování Lucie 
Šujanové jako člena Komise pro občanské záležitosti schválila.  

Nabídka inzerce – Cesty městy 
RO projednala nabídku inzerce v příloze Cesty městy, která vychází jako příloha Rokycanského deníku. Jedná se 
o umístění informací o obci Strašice (např. Muzeum Středních Brd). Inzerce stojí 5.000 Kč za polovinu strany, 
obec toto platí každý rok. Příloha vyjde 24.6. 
RO umístění inzertního textu do přílohy Cesty městy schválila. 

Vyhodnocení podaných nabídek – oprava komunikací 
RO projednala protokol o vyhodnocení podaných nabídek na akci „Rekonstrukce místních komunikací v obci 
Strašice po živelné události v roce 2013“. Nabídku podalo 8 firem, nejvýhodnější nabídku předložila společnost 
SWIETELSKY stavební s.r.o. s cenou 6 889 050 Kč. Na tuto akci obdržela obec Strašice dotaci z Ministerstva 
pro místní rozvoj. 
RO společnost SWIETELSKY stavební s.r.o. jako zhotovitele akce „Rekonstrukce místních komunikací v obci 
Strašice po živelné události v roce 2013“ schválila. 

Vyhodnocení podaných nabídek – zateplení domu č.p. 525 
RO projednala protokol o vyhodnocení podaných nabídek na zpracování projektové dokumentace pro stavební 
povolení na zateplení domu č.p. 525. Byly předloženy 4 nabídky, jako nejvýhodnější byla vybrána nabídky 
společnosti A.D.S. Rokycany s.r.o. s cenou 31.460 Kč. 
RO společnost A.D.S. Rokycany s.r.o. jako zhotovitele projektové dokumentace pro stavební povolení na 
zateplení domu č.p. 525schválila. 

Zápis z jednání Komise životního prostředí 
RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 20.5. Vzhledem k tomu, že nebyly předloženy 
žádné žádosti o kácení dřevin, byla vedena diskuze o náhradní výsadbě zeleně v obci a ohledně budoucí CHKO 
Brdy. 
RO zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 20.5.2015 vzala na vědomí. 

Licenční smlouva – OSA 
RO projednala zaslaný návrh licenční smlouvy o veřejném provozování hudebních děl. Jedná se o provozování 
hudebních děl v rámci Obecního plesu. Na základě smlouvy je nutno uhradit poplatek ve výši 1.025 Kč. 
RO Licenční smlouvu č. VP_2015_22282 schválila. 

Veřejnoprávní smlouva – poskytnutí dotace spolkům 
RO projednala návrh textu veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu obce na činnost spolků, 
společenských a sportovních organizací. Smlouvy je nutno nyní sepisovat na základě novely zákona č. 250/2004 
Sb. 
RO znění veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu obce Strašice schválila. 

Rozdělení finančních prostředků z rozpočtu obce 
RO projednala návrh na rozdělení finančních prostředků z rozpočtu obce pro potřeby spolků, společenských a 
sportovních organizací, který předložila Komise pro kulturu, sport a turismus. V rozpočtu obce byla vyčleněna 
částka 180 tis. Kč. Na činnost bylo zatím rozděleno 163 tis. Kč, zbytek bude připraven pro případnou rezervu. 
RO návrh komise mírně upravila. 
RO rozdělení finančních prostředků z rozpočtu obce Strašice na činnost spolků, společenských a sportovních 
organizací dle upraveného návrhu schválila. 
 
                                   Zprávy z jednání Rady obce č. 12/06/15 ( 10.6.2015) 
                                                        J. Hahner, E. Buchová 
I. Doklady a informace na vědomí 



1.Obec Strašice obdržela dopis od společnosti EKO-KOM, a.s., která se zabývá využitím tříděného odpadu. Na    
základě vedené evidence bylo zjištěno, že obec Strašice v loňském roce odevzdala prostřednictvím společnosti 
Becker Bohemia s.r.o. 86,4 t tříděného odpadu. Společnosti ASEKOL, která se zabývá recyklací vyřazených 
elektrozařízení, bylo odevzdáno prostřednictvím sběrného dvora 130 televizorů, 24 monitorů a 453 kg drobného 
elektra. Děkujeme občanům, že odpad třídí a ukládají jej do kontejnerů na tříděný odpad a do sběrného dvora. 
 
2.Starosta obce se dne 10.6. zúčastnil jednání ohledně budoucnosti VÚ Brdy v Jincích. Jednání se zúčastnil 
rovněž ministr ŽP a ministr obrany. Bylo sděleno, že majetek bude spravován Vojenskými lesy a statky, s.p. 
(komunikace, pozemky, atd.), vjezd na území CHKO Brdy bude zakázán, budou vydávány povolenky jako 
doposud, povolená rychlost bude 50 km/h. Komunikace Zaječov – Obecnice bude nadále fungovat v režimu jako 
dosud (průjezd na povolení). Na Valdeku a u hájovny v Obecnici vznikne informační centrum, zámeček Tři 
Trubky přejde do majetku VLS, s.p. O sídle správy CHKO není zatím rozhodnuto, mělo by tak být do konce 
června. 

 II.Projednáno 

Závěrečný účet obce Strašice za rok 2014 
RO projednala předložený Závěrečný účet obce Strašice za rok 2014. Obec Strašice měla v roce 2014 příjmy ve 
výši 52,48 mil. Kč, výdaje činily 42,39 mil. Kč, na splátky úvěrů bylo vynaloženo 10,09 mil. Kč. V roce 2014 
bylo provedeno a schváleno 10 rozpočtových opatření. Dle zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce 
nebyly zjištěny žádné nedostatky ani rizika. Jednání o závěrečném účtu se zúčastnil i předseda finančního 
výboru Ing. Mezek. 
RO Závěrečný účet obce Strašice za rok 2014 vzala na vědomí. 

Žádost o pronájem pozemku – P. Holzäpfl 
RO projednala žádost o pronájem části pozemku p.č. 2104/1 v areálu bývalých kasáren vedle provozovny pana 
Sýkory. RO již tuto žádost dříve projednala, záměr pronájmu byl zveřejněn na úřední desce, nikdo jiný o 
pronájem pozemku neprojevil zájem. 
RO žádost o pronájem pozemku schválila.. 

3. Darovací smlouva– VATO PALIVA s.r.o. 
RO projednala návrh darovací smlouvy společnosti VATO PALIVA s.r.o., která poskytne finanční dar ve výši 
3.000 Kč na podporu kulturních akcí. Společnost VATO PALIVA s.r.o. likvidovala skládku větví a jiných 
bioodpadů na bývalém hřišti Dukla. 
RO Darovací smlouvu  se společností VATO PALIVA s.r.o.schválila.  

Žádost o odkoupení pozemku – M. Mrláková 
RO projednala žádost o prodej pozemku p.č. 1905/12 před domem č.p. 191 o výměře 82 m2. Žadatelka navrhuje 
cenu za celý pozemek ve výši 5.000 Kč. Pozemek využívá dlouhodobě. Žádost bude předložena k projednání 
ZO. 
RO žádost o odkoupení pozemku vzala na vědomí. 

Smlouva o postoupení smlouvy mandátní – Zdeněk Smejkal - INZULA ROKYCANY 
RO projednala návrh smlouvy o postoupení smlouvy mandátní z podnikající fyzické osoby Zdeněk Smejkal – 
INZULA ROKYCANY na právnickou osobu Zdeněk Smejkal – INZULA Rokycany s.r.o. Mandátní smlouva 
zůstává beze změny, důvodem této změny je dovršení důchodového věku pana Smejkala. K postoupení smlouvy 
dojde od 1.7.2015. 
RO Smlouvu o postoupení smlouvy mandátní mezi subjektem Zdeněk Smejkal – INZULA ROKYCANY a 
Zdeněk Smejkal – INZULA Rokycany s.r.o. a obcí Strašice schválila.  

Zpráva o bezpečnostní situaci 
RO projednala zprávu o bezpečnostní situaci v obci Strašice za období měsíce května 2015. Dle zprávy byl 
spáchán 1 trestný čin (neoprávněné užívání vozidla) a několik přestupků. 
RO Zprávu o bezpečnostní situaci vzala na vědomí.  

Žádost o prominutí poplatku – A. Kirnigová 
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz odpadu pro rok 2015 pro matku žadatelky paní A. 
Andělovou, která se nachází v DPS Těně. 
RO žádost o prominutí poplatku schválila. 



Žádost o prominutí poplatku – Z. Štochlová 
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz odpadu pro rok 2015 pro dědu žadatelky pana M. Štochla, 
který je dlouhodobě v DPS Mirošov. 
RO žádost o prominutí poplatku schválila. 

Zpráva z jednání Bytové komise 
RO projednala zprávu z jednání Bytové komise č. 5/15 ze dne 3.6.2015. Komise doporučila přiděli byt 1+1 v č.p. 
560 panu T. Kurejovi a byt 3+1 v č.p. 456 panu P. Holzäpflovi. Příští jednání komise proběhne 1.7.2015. 
RO přidělení bytu 1+1 v č.p. 560 panu T. Kurejovi schválila.  RO přidělení bytu 3+1 v č.p. 456 panu P. 
Holzäpflovi schválila.  

Zápis z jednání Komise pro partnerské obce 
RO projednala zápis z jednání Komise pro partnerské obce č. 6/2015 ze dne 1.6.2015. Komise projednala 
návštěvu německých hostů při akci Bahna, dále návštěvu německých hostů při akci Plzeň 2015, která by 
proběhla na podzim. Fotbalový tým z partnerské obce by se mohl rovněž zúčastnit přátelského zápasu v rámci 
posvícení. 
RO zápis z jednání Komise pro partnerské obce č. 6/2015 vzala na vědomí.  

Rozbor hospodaření – Služby obce Strašice s.r.o. 
RO projednala Rozbor hospodaření firmy Služby obce Strašice s.r.o. za 1. čtvrtletí roku 2015. Za toto období byl 
vytvořen zisk 2,032 mil. Kč (ovlivněno fakturací stočného). Tržby činily 4,658 mil. Kč, náklady byly ve výši 
2,625 mil. Kč. Komentář k rozboru hospodaření bude zveřejněn na webu obce. 
RO Rozbor hospodaření firmy Služby obce Strašice s.r.o. za 1. čtvrtletí roku 2015 schválila.  

Žádost o příspěvek na akci 
RO projednala žádost kapely Pecičky na poskytnutí příspěvku ve výši 3.000 Kč na zajištění strašického 
komiksového malíře, který bude v rámci akce „Hurá prázdniny“ kreslit dle přání dětí. Tato akce se uskuteční 
26.6.2015. 
RO poskytnutí příspěvku ve výši 3.000 Kč kapele Pecičky schválila. 

Žádost o povolení konání akce 
RO projednala žádost o povolení pořádání akce „Hurá prázdniny“ s hudebním doprovodem dne 26.6.2015 od 17 
hod. do 24 hod. v areálu hřiště TJ Spartak Strašice. 
RO  konání akce „Hurá prázdniny“ dne 26.6.2015 od 17 hod. do 24 hod. schválila.  

Program jednání ZO 
RO projednala návrh programu jednání ZO dne 25.6.2015. RO navrhuje, aby se jednání ZO řídilo následujícím 
programem: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu jednání 
3. Schválení orgánů jednání 
4. Náměty a podněty občanů 
5. Vysvětlení kalkulace ceny vody v obci Strašice 
6. Prodej majetku obce 

a) žádost o prodej budov v areálu bývalých kasáren – H.R.S. a.s. 
b) žádost o prodej pozemku – M. Mrláková 

7. Rozbor hospodaření obce Strašice k 31.3.2015 
8. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 2-2015 
9. Projednání Dodatku č. 2 k směrnici č. 31/2013 k rozpočtovému hospodaření 
10. Projednání Závěrečného účtu obce Strašice za rok 2014 
11. Informace Finančního výboru ZO Strašice k provedení přezkoumání hospodaření obce Strašice za rok 

2015 
12. Zpráva Kontrolního výboru 
13. Schválení vypracovaného Jednacího a Volebního řádu ustavujícího zasedání ZO Strašice 
14. Kontrola usnesení 
15. Interpelace zastupitelů 
16. Návrh usnesení 
17. Závěr 

RO předběžný program jednání ZO Strašice dne 25.6.2015schválila.  
 



Strašické léto bude provázeno opravami komunikací v Koutě 

  V měsíci červenci začnou probíhat opravy některých komunikací v Koutě. 
Předmětem oprav budou komunikace ve vlastnictví obce, které mají značně 
poškozené povrchy.  Investiční akce bude provedena nákladem 7 mil. korun. Ve 
výběrovém řízení na stavební práce zvítězila firma SWIETELSKY stavební 
s.r.o.  Stavební práce budou zahájeny v první dekádě měsíce července. Nový 
povrch dostane cesta mezi hlavní zástavbou Kouta a dvorským polem, dále komunikace u pana 
Hrušky a také cesta směrem k vodojemu k od křižovatky se stavební zónou k okraji zástavby. 
Společně s prováděcí firmou se budeme snažit, aby stavba zasáhla, co nejméně do života občanů          
a významně neomezovala přístup do přilehlých nemovitostí.                                                                                                                            

    Obdrželi jsme také dotaci na vybudování nové zahrady mateřské školy. Projekt předpokládá 
realizaci zahrady v přírodním stylu s instalací herních prvků z akátového dřeva. Rada obce se bude 
přípravou této akce intenzivně zabývat, aby realizace proběhla co nejdříve. Předpokládané náklady na 
stavební práce činí 3 miliony korun. 

     Pomalu připravujeme i poslední etapu opravy radnice. Technologie je stanovena, zbývá zajistit 
financování a vybrat dodavatele. V této souvislosti se musím zmínit o zcela diletantské kritice 
zastupitele Nerada, spojené s útoky na tajemníka.  Jeho prezentace čtyř schodů v minulém čísle 
Barňáku  při rozdílové výšce 1200 mm vyvolává  u  stavařů  úsměvy. Ing. Nerad bohužel ani neví, že 
rozhodování leží na bedrech rady obce, nikoliv tajemníka, takže jeho atak považuji za naprostou 
ubohost. Tento zastupitel dokonce ani nebyl schopen do dnešního dne vysvětlit, proč figuruje 
v seznamech vojenské kontrarozvědky, se zápisem z osmdesátých let minulého století  pod krycím 
jménem Komár.  

 Vážení spoluobčané, přichází letošní léto, děti mají prázdniny, je čas dovolených. Přeji Vám, aby ten 
letošní letní čas byl plný odpočinku a pohody.  
                                                                                                                   Jiří Hahner 
                                                                                                                 Starosta obce  

Policie ČR informuje 

BEZPEČNOSTÍ OPATŘENÍ  
V polovině května tohoto roku proběhlo na teritoriu Rokycanska bezpečnostní opatření. Policisté a strážníci se 
zaměřili na kontrolu dodržování zákonných norem, které upravují pobyt cizinců. Celkem 22 policistů, z toho 7 
policistů cizinecké policie, psovod se služebním psem jménem Hagir a dva strážníci zkontrolovali celkem devět 
ubytoven ve Strašicích, Hrádku a v Rokycanech. Největší rozruch vzbudil na ubytovně v Kotelské ulici 
v Rokycanech mladík, který se při kontrole pokusil o útěk. Jakmile postřehl policisty, chtěl pokoj 
opustit oknem.  V době, kdy se rukama držel venkovního parapetu a chtěl skočit na zem, zjistil, že pod okny jsou 
také policisté, ale hlavně psovod se svým čtyřnohým parťákem „Hagirem“. Když viděl útěkář Hagira a jeho 
reakci, sebral všechny své síly a po zdi ubytovny vyšplhal zpět do místnosti, kde na něho čekala pouta, která mu 
policisté nasadili. Ti následně zjistili, že mladík utekl z výchovného ústavu a je veden jako osoba v celostátním 
pátrání. Během akce zkontrolovali policisté doklady 282 osobám, z toho 256 cizincům. Policisté zjistili jeden 
trestný čin maření výkonu úředního rozhodnutí a vykázání a dva přestupky, které vyřešili v blokovém řízení. 
Jednalo se o dva cizince, kteří nepředložili doklad totožnosti. Opatření tohoto charakteru probíhají několikrát 
ročně.  

TRESTNÁ ČINNOST 
Koncem května letošního roku přijali hrádečtí policisté oznámení, že v době od 22. května do 25. května došlo 
k odcizení vozidla. Policisté po přijetí oznámení zahájili úkony trestního řízení pro podezření ze spáchání 
přečinu neoprávněné užívání cizí věci. Škoda byla majitelem vozidla Mazda vyčíslena na dvacet tisíc korun. 
Policisté se případem i nadále zabývají.  

Zpracovala:  
nprap. Hana Kroftová   Skupina tisku a prevence Rokycany  



Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče Strašice za měsíc červen 
 
Výlet na Karlštejn 
     Dne 20. května 2015 vyrazili prvňáčci i třeťáci na školní výlet. Odjížděli jsme již v půl osmé a naším cílovým 
místem byl státní hrad Karlštejn. Cesta nám rychle utekla, všichni jsme vyhlíželi z okna autobusu, kdy se vyčasí 
a přestane pršet. Po příjezdu na místo jsme oblékli pláštěnky a vyrazili k hradu. 
     Prohlídka všechny zaujala, průvodkyně nás poutavě seznámila s historií dané památky, trpělivě odpovídala na 
všetečné dotazy našich žáků. Navštívili jsme reprezentační místnosti hradu, Audienční síň, Hodovní síň a Hradní 
pokladnici s korunovačními klenoty.                               
    Na závěr jsme se vrhli na suvenýry a občerstvení, které nám nabídlo podhradí. I přes nepřízeň počasí jsme 
odjížděli k našim domovům spokojeni, jak se nám výlet vydařil.                                        Mgr. Monika Kebrlová 
 
Soutěž “Mladý záchranář” 
     Dne 29. května se škola Karla Vokáče ve Strašicích zúčastnila soutěže Mladý záchranář, která se konala v 
Rokycanech. K reprezentci školy byla vyslána čtyřčlenná hlídka v sestavě Aleš Lejček, Pavel Harčarik, 
František Huml (všichni ze 4.A) a Jan Dezort z 5.A.  
     Pro chlapce to byla první soutěž v takovém rozsahu a obtížnosti - byla rozdělena na tři části, a to požární, 
zdravotní a dopravní. Přestože jsme se neumístili na předních místech, byla to velká zkušenost a pro kluky 
především zážitek, neboť součástí této soutěže byla i prohlídka hasičské techniky a ukázka vyproštění 
zaklíněného pasažera v autě při dopravní nehodě s použitím hasičské techniky.  
Děkujeme žákům za reprezentaci školy.                                                                                   Mgr. Anna Šauflová 
 
Exkurze do koncentračního tábora v Osvětimi 
     V měsíci květnu pro nás škola zorganizovala exkurzi do polské Osvětimi, abychom na vlastní oči spatřili 
místo, kde se odehrávala jedna z největších tragédií v dějinách lidstva. Akci měli na starost: paní učitelka Mgr. 
Jitka Brejchová, paní učitelka Mgr. Alena Kožíšková a pan učitel Mgr. Jiří Monhart. Jelo nás skoro 50 dětí 
z celého druhého stupně, odjížděli jsme ve čtvrtek ráno a vrátili jsme se v sobotu kolem druhé hodiny ranní. 
      Vyrazili jsme směrem na Český Těšín. Jeli jsme přes Cheznovice, Mýto a Kařez, kde jsme se napojili na 
dálnici směr Praha. Cestou jsme se stavěli na rozhledně a pak jsme se vrátili do autobusu vstříc cestě, která měla 
být velmi dlouhá. Cesta po dálnici D1 byla kodrcavá, přesto jsme ji všichni zvládli bez úhony a asi po 8 
hodinách cesty jsme dorazili do Českého Těšína a ubytovali jsme se na tamní základní škole v tělocvičně. Po 
krátkém aklimatizování a prohlédnutí svěřených prostor následovala procházka po městě, kde jsme mimo jiné 
navštívili i polskou část. V 18.00 hodin nás čekala večeře v nedaleké restauraci, na výběr jsme měli vepřový 
řízek, pečené kuře nebo smažený sýr. Po večeři jsme měli asi hodinový rozchod. Ve 20.00 hodin jsme se všichni 
vrátili do tělocvičny. Každý se bavil po svém. Někteří hráli basket nebo fotbal, jiní hráli hry na mobilech, sem 
tam se našel někdo, kdo jen tak odpočíval po náročné cestě. Večerka byla zhruba ve 22.30 hodin a noc byla v 
rámci možností klidná. 
      Ráno měl být budíček v 7.30 hodin, ale většina dětí vstala ještě před šestou. Následovala snídaně, buď 
sladká, nebo slaná, jak kdo měl chuť. K pití bylo na výběr několik druhů čaje. Asi v 8.30 hodin jsme se se svými 
věcmi přemístili do autobusu a v 9:00 hodin jsme vyjeli do Osvětimi. Cesta trvala zhruba dvě a půl hodiny a v 
11.30 hodin jsme dorazili na místo určení.  
       Něco málo k historii místa: Osvětim (německy Auschwitz) je asi čtyřtisícové městečko v jižním Polsku. 
Na rozkaz Heinricha Himmlera zde byl v bývalých kasárnách polské armády založen koncentrační tábor, jeho 
velitelem byl jmenován esesák Rudolf Höss. Na vybudování tábora se podíleli vězni z koncentračního tábora 
v Dachau. Funkci dozorců vykonávali příslušníci oddílů SS a také němečtí kriminálníci z koncentračního tábora 
Sachsenhausen. Roku 1942 bylo zahájeno masové vyvražďování, běžící denně po tisících obětí. V táboře se 
nacházely 4 plynové komory s krematorii. Denně bylo možné zavraždit a spálit až 10 000 lidí. V táboře byli 
vražděni nejen Židé, ale prakticky všechny národnosti okupované Evropy. Když se blížila Rudá armáda, odvezli 
nacisté většinu  vězňů do jiných táborů a plynové komory s krematorii vyhodili do vzduchu.  Koncentrační tábor 
v Osvětimi byl osvobozen Rudou armádou dne 27. ledna 1945, bylo osvobozeno 7 tisíc vězňů. Podle různých 
odhadů bylo v Osvětimi zmařeno 1.2 až 1.6 milionu lidských životů. Osvětim se stala symbolem nacistického 
"konečného řešení židovské otázky", symbolem nelidskosti a genocidy. 
    Prohlídka začala v půl druhé a poutavý výklad paní průvodkyně jsme poslouchali přes zařízení se sluchátky. 
Do areálu koncentračního tábora se vstupuje branou s nápisem „Arbait macht frei” („Práce osvobozuje“). 
Následovala prohlídka dvora a některých bloků. V jednotlivých blocích byly expozice fotografií židovských 
transportů do tábora nebo zabavených věcí, které vězni museli po vstupu odevzdat. V jednom bloku byly třeba k 
vidění dvě tuny vlasů, v jiném osobní věci vězňů nebo oblečení. Také jsme si prohlédli ubytování, koupelny a 
toalety pro vězně a rovněž místo pro vykonávání trestů za pomalou práci. V závěru prohlídky jsme navštívili i 
krematorium. Po skončení prohlídky areálu Auschwitz I jsme se přesunuli do asi 3 km vzdáleného komplexu 
Auschwitz - Birkenau. Zde jsme se prošli po rampě, po které přijížděly vagóny s Židy, viděli jsme i původní 



vagón, ruiny vybuchlých plynových komor a krematorií. Tyto otřesné výjevy na nás hluboce zapůsobily.  
     Poklonili jsme se památce obětí 2. světové války, zapálili jsme svíčky a položili květy u mezinárodního 
památníku umučených. Poté jsme navštívili jeden z ženských baráků. Ten se skládal ze dvou místností, v té 
menší bydlela vedoucí baráku. Druhá místnost byla velká, po obvodu stály dvoupatrové postele a dalších několik 
paland stálo uprostřed místnosti. Na tvrdé a úzké dřevěné palandy se muselo vtěsnat velké množství žen. Lidé 
v táboře velmi trpěli, měli nedostatek jídla, základní hygieny a bylo s nimi nelidsky a krutě zacházeno. Velmi nás 
dojalo vypravování o fašistickém zločinci – lékaři, který se jmenoval Josef Mengele. Vykonával na vězních, a to 
i dětech, zrůdné pokusy a mučil je.  
     Když byla exkurze u konce, poděkovali jsme našim ochotným paním průvodkyním a vrátili se do autobusu 
vstříc velmi dlouhé a náročné cestě zpět domů. Vyjeli jsme něco po půl šesté večer, cesta byla klidná a téměř 
nikdo neměl energii na zlobení. Nějakou dobu 
všem trvalo, než vstřebali dojmy a zážitky 
z prohlídky. Cestou jsme se zastavili v Olomouc 
City na večeři. Příjemným zpestřením cesty byla 
pohádka Sněhurka, kterou nám v autobusu 
pouštěl pan řidič. Po cestě jsme se prospali a 
kolem druhé hodiny v sobotu ráno jsme dorazili 
do Strašic. 
     Pro všechny byl zájezd obohacující a 
poučný. Děkuji jménem všem účastníků 
pedagogickému dozoru za to, že pro nás tuto 
exkurzi zorganizoval, věnoval se nám a obohatil 
nás o cenné poznatky. 
Andrea Krocová, 8.A 
 
Návštěva knihovny v Rokycanech 
Ve středu dne 3. června navštívili strašičtí 
prvňáčci knihovnu v Rokycanech. Byl pro ně 
připraven bohatý program. Nejdříve si prohlédli 
strašidelné sklepení s Bílou paní, poté se 
seznámili se všemi odděleními knihovny. 
Nakonec plnili zajímavé úkoly s permoníky. 
Domů si děti přivezly plno zážitků. Dne 16. 
května se prvňáčci setkali s paní knihovnicí Janou 
Frühaufovou podruhé, tentokrát za nimi přijela do 
strašické školy, kde s nimi v prostředí moderně 
zařízené čítárny besedovala o dětských knihách. 
Mgr. Irena Mitterbachová 
 
 
Den dětí plný soutěží 
     V pátek dne 5. června proběhl na škole den plný soutěží. Žáci prvního stupně se vydali se svými třídními 
učiteli na tělovýchovnou vycházku, která byla spojena s opékáním vuřtů. Mezi prvňáky a druháky rovněž 
zavítala paní Kateřina Kuchyňková s barvami na 
obličej a na tvářích žáků vznikaly veselé obrázky 
zvířat a květin. 
     Na žáky druhého stupně čekalo sedm stanovišť 
v okolí školy, kde každý mohl předvést své 
dovednosti v různých disciplínách. Tuto akci 
zorganizoval pan učitel Ing. Vladimír Pospíšil za 
dopomoci žáků deváté třídy. Děti z 6. až 8. třídy 
soutěžily buď samostatně, nebo v malých 
skupinkách a jejich výkony se bodovaly a 
zapisovaly do přehledné tabulky celé třídy.  
     Soutěžní disciplíny byly následující: kutálení 
čtyřkilovou koulí na cíl, skákání přes švihadlo, hod 
granátem na cíl, hod kriketovým míčkem na dálku, 
střelba ze vzduchovky, zdravověda a poskytování 
první pomoci, skákání v pytli. Při soutěžení si děti 
užily mnoho legrace a počasí bylo slunečné a teplé, takže pohyb na čerstvém vzduchu všem prospěl. Při 



závěrečném nástupu vyhlásil pan učitel Pospíšil tři nejlepší žáky z jednotlivých tříd a odměnil je drobným 
dárečkem.  
 
     Vítězné trojice za jednotlivé třídy:  
6.A:  Jan Peterek, Eliška Houšková, Tomáš Kunc a Tereza Sklenářová 
7.A:  Martin Vágner, Jan Planeta, Jiří Mrá ček 
7.B:  Jan Hrách, Jiří Anděl, Sára Frantová 
8.A:  Zdeněk Mrázek, Tomáš Balej, Sabina Reindlová                                                  
                                                                                                                                               Mgr. Marcela Paulová 
 
Projekt  “Starostové našich obcí ve strašické škole” 
     Dne 9. června proběhl na strašické škole ojedinělý projekt s názvem “Starostové našich obcí ve strašické 
škole”. Celé dopoledne patřilo žákům jednotlivých obcí navštěvujících ZŠ Karla Vokáče a starostům těchto obcí. 
Do školy se sjeli starostové z Dobříva, Tění, Cheznovic a Strašic, aby v přátelském a hravém duchu se svými 
týmy spolu soutěžili v různých disciplínách a také aby si prohlédli školu. 
     Celkem soutěžila čtyři družstva, každý starosta měl čtyřčlenný tým sestavený z žáků své obce. Za Strašice 
(modří) soutěžili: Zuzana Krajdlová, Zdeněk Mrázek, Tereza Dezortová a Tomáš Kunc. Za Cheznovice 
(červení) soutěžili: Andrea Krocová, Adam Lán, Tereza Sklenářová a Martin Anděl. Za Dobřív (zelení) 
soutěžili: Michaela Truncová, Martin Vágner, Sabina Reindlová a Jan Peterek. Za Těně (růžoví) soutěžili: 
Nikola Hončová, Michal Spurný, Adéla Stenzelová a Václav Stupka. Organizačně projekt zaštítilo vedení 
školy a paní učitelka Mgr. Pavla Hrazdilová. 
     Nejprve byli starostové přivítáni vedením školy a provedeni po celé budově, rovněž si prohlédli školní 
miniZOO. Poté se přemístili do multimediální učebny, kde se konala první soutěžní disciplína - prezentace 
jednotlivých družstev o své obci. V této disciplíně dosáhla všechna družstva plného počtu bodů. 
     Další disciplíny probíhaly ve společenské místnosti již za účasti publika - následoval vědomostní test o 
jednotlivých obcích, poté odpovídali starostové na “tiskové konferenci” na zvídavé dotazy dětí, které si losovali 
na lístečku. Tuto část programu výtečně moderovali žáci 9. třídy Adam Chmiel a Klára Tipanová. Průběh akce 
dokumentoval (natáčel a fotil) rovněž žák 9.A Jiří Lán. Zazněly například dotazy typu “Může starosta dostat 
pokutu?”, “Co byste si vzal s sebou na opuštěný ostrov?” nebo originální dotaz “Kolik žlutých aut je ve 
Strašicích?” Zbývající část programu se odehrávala v tělocvičně - konal se tam florbalový turnaj a překážková 
dráha jednotlivých družstev.  
     Konečné umístění týmů 
jednotlivých obcí bylo 
následující: 
1. Strašice (starosta pan Jiří 
Hahner) 
2. Dobřív (starosta pan Jiří 
Ondřejíček) 
3. Těně (starosta pan Václav 
Pour) 
4. Cheznovice (starosta pan Josef 
Kolář) 
Rozdíly ve znalostech a 
dovednostech jednotlivých týmů 
byly však jen nepatrné a 
podstatné je, že si všichni v 
přátelské a radostné atmosféře 
užili příjemné dopoledne.  
                                                                                                                                              
Strašické družstvo (zleva): Z. 
Krajdlová, T. Kunc, Z. Mrázek, T. 
Dezortová a pan starosta Jiří 
Hahner 
 
Projektový den z fyziky 
     Dne 15. června se žáci ze 7.A a 7.B zúčastnili projektového dne z fyziky v prostorách katedry fyziky ZČU 
v Plzni. Děti doprovázeli učitelé fyziky Mgr. Zdeňka Drahokoupilová a Ing. Vladimír Pospíšil. Po přivítání byli 
žáci rozděleni na dvě skupiny, vyslechli si motivační přednášku na téma “experimenty s tekutým dusíkem” a 
potom se zúčastnili interaktivních workshopů, kde si mohli vyzkoušet 28 různých pokusů z fyziky. 
     V další části projektu viděli pokusy s podtlakem a přeléváním plynů. Projekt byl zaměřen na fyzikální pokusy 
(vlastnosti látek, kapalin a plynů), zvukové jevy a světelné jevy. Žáci si mohli například vyrobit z plechovky 



vuvuzelu (druh hudebního nástroje), která vydávala 
pronikavý zvuk.  
     Mohli si také vyzkoušet přenos zvuku, hru na sklenice, 
pracovali s vývěvou a parním strojem a prováděli mnoho 
dalších zajímavých pokusů. Nejvíce se - a to zejména klukům 
- líbilo sestavení rakety s palivem. Projektový den splnil 
očekávání a žáci byli nadšeni i příjemně udiveni, jak zábavná 
může fyzika být. 
                                                                Ing. Vladimír Pospíšil 
 
Dopravní hřiště 

     Žáci 3., 4. a 5. ročníku navštívili dne 25. a 26. května dopravní hřiště v Rokycanech již podruhé v tomto 
školním roce. V první teoretické části opakovali vědomosti nutné ke zvládnutí bezpečného pohybu v silničním 
provozu v roli chodce i cyklisty. Seznámili se s důležitými dopravními předpisy a poté se pokusili složit písemný 
test potřebný k získání průkazu cyklisty ( určeno 4., 5. roč.). Druhá část výuky probíhala formou praktické jízdy 
na hřišti, kdy děti musely předvést své znalosti pravidel silničního provozu pod vedením instruktora dopravního 
hřiště. Každý žák musel mít z domova cyklistickou přilbu. Děti projížděly podle značek a semaforů křižovatky 
nebo řešily různé modulové situace, které mohou nastat v silničním provozu. Žáci – cyklisté museli dávat pozor, 
aby na přechodu nezranili přecházející chodce. Všichni si toto zpestření výuky velmi užili a těší se pokračování 
v příštím školním roce.                                                                                                          Mgr. Monika Kebrlová 

Sportovní úspěchy našich žáků v měsíci květnu a červnu 

In-line bruslení v Plzni 
 
      Abychom dětem nabídli další 
možný druh sportování, 
zorganizovali jsme pro naše žáky 
akci do plzeňského Škodalandu, kde 
se nachází velmi příjemná in-linová 
dráha. Zjistili jsme, že děti tento 
druh sportu ovládají poměrně dobře 
a že je baví. Areál Škodalandu 
nabízí nejen tuto dráhu, ale i spoustu 
dalších možností sportovního vyžití, 
nachází se ve velmi příjemném 
prostředí na okraji Plzně v blízkosti 
vodní nádrže České údolí a je velmi 
dobře udržován. Proto jsme si tento 
den užili nejen na kolečkových 
bruslích, ale i na trampolínách, 
fitness průlezkách a dalších atrakcích. Doufáme, že se dětem tento sportovní prostor líbil a přivedou sem i své 
rodiče a nebo i další kamarády. 
 
Zumba pro rodiče 
     Doby, kdy zumba zněla z každé tělocvičny a s jejími příznivci se roztrhl pytel, je už sice pryč, nicméně na 
naší škole si tento, převážně dívčí sport, stále udržuje své nadšence. Na kroužek zumby bylo v tomto školním 
roce přihlášeno více než třicet dětí především z prvního stupně, a to včetně několika pohybově nadaných 
chlapců. Scházeli jsme se ve čtvrtek odpoledne a v našem “tanečním repertoáru“ jsme měli něco okolo dvaceti 
rytmicky ohnivých písní.  
     Bylo pro mě vždy příjemné dívat se, jak holky i kluci reagují na hudební zumbové skladby a dokážou velice 
rychle chytit rytmus i choreografii a s každou další lekcí zumby se zlepšovat. Abychom potěšili i oči rodičů, 
uspořádali jsme pro ně dne 4. června ukázkovou hodinu a vybrali pro ně deset našich nejoblíbenějších sestav. 
Vystoupení se dětem velmi povedlo a když jsme na poslední písničku vyzvali maminky, aby se k nám přidaly, 
nadšení malých cvičenců zapůsobilo a opravdu se několik maminek odvážilo a zacvičilo si s námi. Jiskřičky 
v očích dětí, které své maminky po očku sledovaly, byly pro všechny tou největší podívanou a pro mě tou 
nejlepší odměnou.  
 
 



Atletický trojboj pro první stupe ň 
     I pro děti na prvním stupni je připravená okresní atletická soutěž, kterou je atletický trojboj družstev 
sestávající ze sprintu, skoku do dálky a hodu kriketovým míčkem. Vybraní tři kluci a tři děvčata odjeli počátkem 
června do Rokycan do sluníčkem rozzářeného dne.  
     Na atletickém stadionu na Jižním předměstí děti předvedly všechny své dovednosti a schopnosti v oblasti 
atletiky. I přesto, že kluci i holky podali své nejlepší výkony, na umístění “na bedně“ to letos bohužel nestačilo. 
      Ale protože byli v družstvu zastoupeni i žáci ze čtvrtých tříd, mohou své nabyté zkušenosti uplatnit i 
v příštím roce, jelikož nejvíce vždy v této soutěži bodují páťáci.  
 
Vršíčekman 2015 
     Tradičně jednou z našich nejoblíbenějších sportovních akcí bývá v Rokycanech se konající malý triatlon 
uzpůsobený pro školáky - Vršíčekman. Soutěž, pořádaná kolegy z rokycanského gymnázia, má u našich dětí 
velkou oblibu. Jde tady o prestiž a o vůli překonat sám sebe a v náročném závodu obstát už jenom tím, že ho 
sportovec dokončí. Plavání, kola a běh je to, s čím sportovci bojují, ať už sami ve všech třech disciplínách, anebo 
jako družstvo, které si tyto tři disciplíny mezi sebou rozdělí.  
     Naše výprava sedmnácti sportovců patřila k těm největším a úspěšným. V jednotlivcích žáků od 6. do 9. tříd 
se nejlépe vedlo Zdenku Mrázkovi, který obsadil skvělé druhé místo, čtvrtý byl Tomáš Kunc, který jakožto 
šesťák má do dalších let výborné předpoklady umístit se také na stupních vítězů. Stejně tak i šesté místo 
Jana Planety a osmé místo Honzíka Peterka slibují do budoucna hezká umístění. V kategorii družstev si 
lépe vedly holky, které se umístily se svými družstvy na druhém a třetím místě. Chlapci obsadili místo čtvrté a 
sedmé.  
     Byl to velmi pěkný závěr sportovní sezóny našich žáků. Chtěli bychom jim s kolegou poděkovat za vzornou 
reprezentaci mnohdy komplikovanou častou absencí v dalších školních předmětech, které pak oproti ostatním 
dětem musí složitě dohánět. Přejeme našim sportovcům, aby jim zapálení pro pohyb vydrželo co nejdéle, aby se 
jim vyhýbaly sportovní úrazy a aby měli vždycky ještě kousek toho, tolik potřebného, sportovního štěstí. 
 
Strašiceman 2015 
     Jsme docela pyšní na to, že žáci naší školy mají možnost se celoročně zúčastňovat celé řady sportovních 
soutěží, událostí a aktivit, ať už pořádaných AŠSK v rámci okresu, nebo námi v rámci školy. 
    Poslední sportovní událost, kterou jsme pro naše sportovce připravili, byl duatlon nazvaný 
“Strašiceman“ skládající se ze závodu na horských kolech a běhu. Trasu jsme si pro ně připravili v lesích nad 
Strašicemi, cyklistická část vedla náročným terénem lesních cest a byla dlouhá asi sedm kilometrů, na to 
navazovala část běžecká, která měla dva a půl kilometru.  
     Nejrychleji se celou trať podařilo zvládnout Zdenku Mrázkovi, který tyto dva úseky zvládl fantasticky 
za 27 minut!!, druhý nejlepší chlapec byl Jan Planeta a na třetím místě se umístil, teprve šesťák, Tomáš 
Kunc. Dívčí kategorii ovládla Tereza Dezortová následovaná Zuzkou Krajdlovou a Kristýnou 
Tomáškovou. Celkem se odvážilo postavit na start závodu čtrnáct sportovců, kterých si za zdolání tohoto 
náročného klání velmi vážíme.  
   Rozhodli jsme se také v rámci dnešního sportovního dne vyhlásit anketu “Sportovec roku naší školy“. 
V kategorii chlapců se výsledky podobaly medailovému umístění dnešního závodu, takže současný absolutně 
nejlepší sportovec naší školy 
je Zdenda Mrázek z 8.A před 
Honzou Planetou ze 7.A a 
Tomášem Kuncem ze 6.A. 
V dívkách zvítězila opět 
Tereza Dezortová z 8.A před 
Janou Hájkovou z 9.A a 
Zuzkou Krajdlovou ze 7.A.  
     Užili jsme si s našimi 
sportovními žáky velice 
příjemný sportovní rok, 
několikrát jsme byli nadšeni 
z jejich výsledků. Při 
sportovních akcích jsme si 
užili spoustu legrace, občas i 
adrenalinového dobrodružství, 
ale především vždy báječnou 
atmosféru sportovního nadšení, které v našich žácích tak rádi pěstujeme. 

Mgr. Pavla Hrazdilová 



Hokejbal Po prvním úspěšném okresním turnaji (1. místo) následoval druhý turnaj, který hostila ZŠ TGM 
Rokycany a ve kterém si žáci naší školy počínali téměř “jako přes kopírák”. Hoši zaváhali pouze v jednom 
zápase, kdy prohrávali s Mýtem už 3:0, ale naštěstí se jim v zápase podařilo ještě vyrovnat a nakonec remízu 
brali, protože všechny ostatní školy porazili s velkým rozdílem a díky lepšímu skóre postoupili do krajského 
semifinále z prvního místa.  
     Krajské semifinále se odehraje v Plzni na začátku příštího školního roku. Vítězný tým z žáků 6. - 7. tříd: 
Planeta Jan, Planeta Lukáš, Kunc Tomáš, Peterek Jan, Mráček Jiří a Kozlík Oldřich.  
 
Malá kopaná 6. – 7. třída 
     Dne 26. května se uskutečnil fotbalový turnaj žáků do sedmých tříd. Celkem se turnaje zúčastnilo dvanáct 
škol, které byly rozřazeny do tří skupin. Naši hoši si ve skupině vedli naprosto výborně, bez inkasovaného gólu 
vyhráli všechny tři zápasy, a mohli se tak těšit na semifinále, kam se probojovaly 4 nejlepší týmy.  
     V prvním semifinálovém zápasu strašičtí bohužel nestačili na ZŠ Jižní Předměstí a šli bojovat o bronzové 
medaile se ZŠ Mýto. Naši borci byli po celý zápas lepším týmem, zaslouženě vyhráli 3:0 a mohli slavit 
s bronzovými medailemi na krku.  
Bronzový tým: Planeta Jan, Planeta Lukáš, Kunc Tomáš, Peterek Jan, Mráček Jiří, Stupka Václav, Kupec 
Alexandr, Vágner Martin.  
 
Miniházená – první stupeň 
     Podbrdská liga v miniházené byla letošní školní rok ochuzena o účast malotřídek ze strašického okolí, a tak se 
pedagogové ze ZŠ Strašice a ZŠ Dobřív domluvili, že žáky o oblíbený turnaj v házené neochudí. Každá základka 
vytvořila v mladší i starší kategorii dva týmy, čímž vznikl ideální počet účastníků.  
     Turnaj se odehrál dne 11. června na hřišti národní házené v Dobřívě za krásného slunečného počasí. Turnaj 
lépe vyzněl pro ZŠ Strašice, která kralovala v obou kategoriích. Nutno dodat, že téměř všechny zápasy byly 
velmi vyrovnané až do samého závěru.       Důležitější než vítězství je u dětí na prvním stupni prožitek z pohybu 
samotného a produkce endorfinu – hormonu „štěstí“, který produkuje tělo při pohybové aktivitě. Tyto prožitky je 
mohou motivovat k pravidelné pohybové aktivitě, která je v dnešní (počítačové) době nesmírně důležitá. Ze 
spokojených červených obličejů dětí na konci turnaje lze vyčíst, že turnaj naplnil své očekávání.  
 
Festival sportu 
     Ve středu dne 17. června navštívil celý druhý stupeň Festival sportu, který se konal od devíti hodin v OC 
Plaza Plzeň a přilehlém parku. Žáci se do Plzně přepravili dvěma autobusy v doprovodu svých třídních učitelů a 
čekalo je něco kolem padesáti sportovních disciplín, které si mohli vyzkoušet nebo si je prohlédnout. Mezi 
nejzajímavější pohybové aktivity patřil například florbal, jízda na různých druzích “prkna”, chodecký a běžecký 
trenažér, posilování s různými druhy náčiní, lukostřelba, kolektivní hry atd... Program byl zpestřený ukázkami z 
různých druhů sportů a tanců, také byl předveden výcvik policejního psa. Každé dítě si našlo v tomto velkém 
množství nějakou zábavu a všichni, včetně pedagogů, si užili příjemné dopoledne v duchu hesla “Buď fit!” 
 
Mgr. Jiří Monhart 
 
Umístění žáků po skončení povinné školní docházky 
Celkem ukončilo povinnou devítiletou docházku 20 žáků, kteří byli umístěni takto:  
 
SOU Plzeň - 4 x, obory: kadeřnice, cukrářka, kosmetička, zahradnické práce 
SOŠ Plzeň - 2 x, obory: poštovní manipulant, veřejnoprávní činnost 
SOU Rokycany - 8 x, obory: strojní mechanik, lesní mechanizátor, opravář zemědělských strojů, kuchař - číšník, 
mechanik - opravář 
SOŠ Rokycany - 2x, obory: informační technologie, gastronomie 
SOŠ Spálené Poříčí - 1x, obory: sociální věci 
Gymnázium Rokycany - 1x 
SOŠ Skalsko - 1 x, obor: fotografie a média 
SZŠ Plzeň - 1x, obor: zdravotnický asistent 
                                                                                                                                                Ing. Vladimír Pospíšil 
Poděkování 
     Děkujeme všem žákům a jejich rodinám, kteří se zapojili do sběru plastových víček pro zdravotně 
postiženého Kubíka Královce z Kamenného Újezda. Sbírka byla úspěšná nejen na strašické škole, ale i v celém 
rokycanském okresu, celkem bylo odvezeno cca 3.600 kg víček. Za naši školu bylo nasbíráno přes 200 kg víček, 
což svědčí o mimořádném sociálním cítění našich žáků. Finanční prostředky z nasbíraných víček budou 
poskytnuty na léčbu postiženého Kubíka.  
     V příštím školním roce budeme sbírat víčka pro další potřebné zdravotně postižené dítě - Honzíka Šmejkala z 



Hrádku u Rokycan, který trpí dětskou 
mozkovou obrnou. 
 
Mgr. Marcela Paulová 
 
Žáci prvního stupně sbírali nejvíce 
 
Stručně z dalších aktivit, které na 
škole do konce roku proběhly: 

� měsíce květen a červen jsou 
již tradičně ve znamení 
školních výletů. Mezi letošní 
oblíbené cíle strašických 
výletníků patřily památky, 
muzea a ZOO v Plzni (7.A, 
4.A, 5.A), dále hrad Karlštejn 
(1.A, 3.A, 6.A), Praha (9.A), 
hrad Křivoklát (2.A, 2.B) a 
pěší túry po regionálních zajímavostech (Žďár - 8.A, rozhledna na Kotli - 7.B). 

� v pátek dne 26. června se konalo rozloučení třídy 9. A ve Společenském domě, ten samý den navštívila 
školní družina multikino Cinestar Plzeň - film “Konečně doma” 

� v pondělí dne 29. června proběhlo předání vysvědčení žákům 9. třídy a jejich slavnostní vyřazení v obřadní 
síni OÚ Strašice, dopoledne se žáci obou stupňů vydali se svými třídními učiteli na tělovýchovnou 
vycházku 

V úterý dne 30. června bylo žákům rozdáno vysvědčení. Tímto přejeme všem dětem krásné, slunečné 
prázdniny a rodičům i čtenářům našich “Zajímavostí ze ZŠ Karla Vokáče” příjemně strávené léto! 

Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 

Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově 
Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo 
odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  
http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-

barnak.pdf 
 

Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.   
Vzhledem k prázdninám a dovoleným, vyjde tisková varianta  Barňáku 
v měsíci červenci a srpnu až druhý týden v daném měsíci. Informace o 
posvícení a jiných kulturních akcích se dozvíte z plakátovacích ploch, z 
webových stránek obce či na facebooku.                         
                                                             Redakce časopisu Barňák 
Prosím, dodržujte termíny uzávěrek. 
 

Časopis Barňák si můžete zakoupit: 

  Prodejna BAF ( nákupní středisko), SPAR- obchodní dům Strašice, 
prodejna potravin sídliště Gumídkov, Místní knihovna ve Strašicích, 
Muzeum Středních Brd, Obecní úřad ve Strašicích… 



Křížem krážem do prázdnin 

   Měsíc červen začíná prostě báječně. Hned první den tohoto měsíce je Mezinárodní den dětí a každá třída naší 
mateřské školy měla připraven svůj vlastní program. Naši nejstarší ze třídy Sluníček byly na návštěvě  u paní 
učitelky Jany Kuncové. Čekalo je tam spoustu úkolů a dobrodružství. Děti skákaly v pytli, jezdily na koloběžce, 
vyzkoušely si kdo je nejrychleji oblečen, házely na cíl, skákaly na trampolíně a spoustu dalších činností. To 
Koťata se vydala do lesa. Vládce lesa Fabian jim totiž přichystal zábavnou stezku plnou úkolů. Trasa vedla po 
barevných značkách až k Čertově skále, kde je čekal úkol nejnáročnější – najít poklad. Cestou do vršku, až na 
zahradu paní ředitelky Jany Mrázkové, se vydaly děti ze třídy Berušek. Měly nejen  pohoštění, ale také důležitý 
úkol – vyzdobit křídami chodník paní ředitelky. Zábavné dopoledne prožily  i děti ze třídy Kytiček. Na zahradě 
mateřské školy si vyzkoušely 
házení kroužků na cíl, chůzi po 
překážkách i foukání bublin 
z bublifuku.  Všechny děti si ten 
svůj den užily a ještě si odnesly 
dárky  - bublifuk, pexeso, 
sladkosti.                                                  
Nebyl by to ale červen, aby se 
nekonal očekávaný školní výlet. 
Letos jsme vyjeli (kromě dětí ze 
třídy Kytiček) až do Velhartic. 
Cesta autobusem proběhla 
hladce a už jsme stáli na 
nádvoří. Velhartický hrad se 
svojí dominantou z kamenných 
oblouků je jistě krásným cílem 
pro výletníky. Na děti tam však 
čekalo mnohem větší 
překvapení. Princ Bajaja a 
divadelní představení, kterým nás provázel šašek. Byla to náramná legrace a nádherný zážitek. Nebyla to však 
pohádka obyčejná, byla také výchovná. Po shlédnutí představení měly děti možnost vyzkoušet si  jak se 
vyčesává len, jak vypadá ovčí vlna a proč se okovává kůň. Vyzkoušely si také prát prádlo na valše i jaké to je  
nosit brnění. S plnou hlavou zážitků a plným bříškem svačiny z batůžku, se děti spokojeně vrátily do mateřské 
školy.  
  Výletů i zážitků bylo ještě mnoho. Jedním z nich byla výprava do lesa s lesním pedagogem.  Chtěli bychom 
tímto poděkovat paní MVDr. Červenkové za zprostředkování. Děti ze třídy Sluníček a Koťat se zúčastnily 
pestrého programu ekologických aktivit zaměřených na zapojení všech pěti lidských smyslů. Každoroční výlety 
do Tění a Dobříva absolvovaly děti ze všech tříd naší mateřské školy. Jeden z nich byl tak trochu tematicky 
zaměřen na důležitou událost, která čeká naši mateřskou školu. Děti ze třídy Berušek se vypravily do dobřívské 
mateřské školy. Tedy hlavně na její zrekonstruovanou a upravenou zahradu. Byli jsme všichni nadšeni. Tolik 
herních prostor, zákoutí a možností aktivní hry,  to vše v přírodním a ekologickém duchu. Přijetí bylo velmi 
srdečné. Příjemné počasí jen podtrhlo celkový dojem. Mateřská škola ve Strašicích byla v letošním roce také 
zahrnuta do programu rozvoje infrastruktury pro environmentální vzdělávání, poradenství a osvětu. Ministerstvo 
školství akceptovalo žádost o podporu v rámci operačního programu Životní prostředí a projekt Zahrada při 
MŠ ve Strašicích v přírodním stylu byl schválen. Realizace projektu bude jistě náročná, ale věříme, že radost 
dětí z nové zahrady to vše vyváží. 

Ke konci školního roku patří také loučení. To letošní proběhne na obecním úřadu ve stylu promoce. Poté si děti 
opečou špekáčky na školní zahradě a vyzkouší si, jaké to je  přespat v mateřské škole do druhého dne. Je to pro 
ně velká zkouška a předzvěst velkých změn, které je čekají nástupem do základní školy. Přejeme všem hodně 
štěstí a krásné prázdniny.  

                                                                                                                                                Alena Krausová, DiS. 



Bahna 2015 
Letošní Bahna opět navštívili naši přátelé z partnerské obce Hohenfels. Ve dvou autobusech přijelo 85 
obdivovatelů militarií a vojenské techniky. Někteří z nich se této akce zúčastnili již poněkolikáté. Na Bahnech 
oceňují hlavně to, že na rozdíl od 
statických ukázek vojenské 
techniky v Německu vidí u nás 
tuto techniku "v akci". 

Naši hosté, vedeni Georgem 
Münchsmeierem, obdivovali jak 
historické tanky z Muzea na 
demarkační linii v Rokycanech, 
tak nejnovější bojová vozidla - 
české Pandury, rakouská vozidla 
Ulan, polské tanky Leopard i 
americké Strykery. Vrcholem 
akce bylo odražení útoku 
nepřítele Armádou ČR. Chyběl 
tentokrát jen seskok parašutistů z 
důvodu nízké oblačnosti. Hojně 
navštíven byl stánek našeho 
Muzea Středních Brd, kde velké množství publikací s regionální vlastivědnou a historickou tématikou nabízel 
Tomáš Makaj. Počasí bylo tentokrát pravé "brdské" a naši hosté si pochvalovali, že jsou to "opravdová bahna". 
Po celý den se jim věnovali a potřebnou asistenci jim za obec Strašice poskytli Eva Buchová, Pavla Hrazdilová, 
Josef Kotnauer a Jiří Kantor. 

Bahna 2015 jsou za námi, ať žijí Bahna 2016, jejichž datum konání je již stanoven na 25. června. 

Jiří Kantor 

Z dějin zahrádkářů ve Strašicích ***39. část *** 

Rok 1994 byl rokem 90 let trvání zahrádkářské organizace ve Strašicích. Představa, že v kronice nalezneme 
rozsáhlé sdělení o průběhu oslav, se však nedostavila. Nic podrobnějšího, jen stručné následující sdělení: Při 
příležitosti 90. výročí založení organizace se konala slavnostní schůze dne 27. března 1994 v Posádkovém domě 
armády. Účastnilo se 104 členů a jejich rodinných příslušníků. Schůzi pozdravil člen ÚV-ČZS Juraj Chlebničan 
a zástupci ZO-ČZS Dobřív a Těně. K poslechu a tanci hrál Olda Loukota. Organizace obdržela od ÚV-ČZS 
„ČESTNÉ UZNÁNÍ  II.STUPNĚ“. Předseda Jan Vaněk ve svém projevu vzpomenul na celkovou činnost 
organizace od jejího vzniku, jakož i těch, kteří se na ní podíleli. Bylo uděleno „Čestné uznání“ Jaroslavu 
Andrlíkovi, Bedřichu Svobodovi, O. Stupkovi, V. Bendovi, Fr. Janků, B. Mikulíkovi, Zd. Karáskovi, J. 
Weberovi, V. Pálkovi a Vl. Fialovi. Dobrý ohlas této schůze měl vliv nejen na členy, ale i na ostatní občany 
obce. O dobré činnosti Strašických zahrádkářů informovaly obecní i okresní noviny – Rokycansko. Odrazen byl 
i příliv nových 11 členů, jakož i zvýšená aktivita celé členské základny, konkrétně při brigádnické činnosti a 
účasti na zájezdech. V roce 1994 byla velká úroda jablek a tak se značná část musela zmontovat. Zmontováno 
bylo 116 metráků a příjem do pokladny činil 8 756,- Kč. Z jabloní z „Třešňovky“ se sklidilo 2 980 kg jablek se 
ziskem 2 384,- Kč. Tematické zájezdy byly na „HOBY 95“ České Budějovice a „Zahrada Čech“ do Litoměřic. 
S odbornou zahrádkářskou tematikou byli členové i ostatní občané seznamováni v místních časopisech. 
Organizace měla v tomto roce celkem 104 členů. Během roku zemřel Jaroslav Sommer a do domova důchodců 
odešel J. Lán a Vl. Matysová. Dne 7. 4. 1994 v Rokycanských novinách vyšel obsáhlý článek „Strašičtí 
zahrádkáři slavili“, který byl obsáhlejší než sdělení v kronice. Autorem byl předseda ZO přítel Jan Vaněk. Tímto 
rokem byla uzavřena jedna kronika a pokračování v nové začne rokem 1995.  

*** ČZS M. Hofman *** 



Na co jsou ve Strašicích interpelace? 

Ing. František Nerad – zastupitel (Alternativa) 
       Aby se zastupitelé dozvěděli všechno k tomu, pro co mají hlasovat při zasedání zastupitelstva, mají v zákoně 
nástroj, kterému se říká interpelace. Tedy právo požádat, navrhnout, zeptat se, dostat se k dokladům, kterými si 
chtějí ověřit, že hlasují správně. Už to není tak, že na radnici sedí Stranou posvěcený vševěd, ale o dění v obci 
rozhoduje 15 zastupitelů. Od roku 2014 byla dokonce zrušena tzv. „kolektivní (ne)vina“, jako nepostihnutelné 
konání a tak když o něčem špatně rozhodne část kolektivu, odnesou si následky pouze ti, kteří pro to hlasovali. 
Využívám tento nástroj poměrně hodně, protože jak si každý může zkontrolovat, členové Rady obce toho do 
Barňáku, nebo na obecní web moc nepíšou(!?), rozhodují v některých případech dost podivně a současná koalice 
mě vyšachovala ze všech komisí. Nic jiného mi tedy nezbývá, abych se dozvěděl, co vlastně rozhodují. A že někdy 
rozhodují velmi podivně! Například vloni v září, těsně před volbami schválila Rada obce toto: 
Dohoda o vzájemném zápočtu pohledávek a závazků – REGOTHERM servis, s.r.o. 
Zpráva:  RO projednala návrh dohody o vzájemném zápočtu pohledávek a závazků mezi Obcí Strašice a 
společností REGOTHERM servis, s.r.o. Na základě předložené dohody dojde k zápočtu pohledávek a závazků 
ve výši 339.220 Kč. Společnost REGOTHERM servis, s.r.o. nebude na základě této dohody hradit roční nájem 
ve výši 14.500 Kč bez DPH za pronájem dvou střešních konstrukcí po dobu 18 let. 
Úkoly: Podepsat návrh dohody.             Odpovídá: Hahner Jiří            Termín: 8.10.2014 
Usnesení č. 92/09/14-7:   RO schvaluje Dohodu o vzájemném zápočtu pohledávek a závazků ke dni 30.6.2014 se 
společností REGOTHERM servis, s.r.o. RO ukládá postupovat dle textu.   Hlasování: 5/0/0 
     Požádal jsem tedy pana starostu 3.12.2014, že bych tu Dohodu docela rád viděl a chtěl jsem znát, jaké práce 
pro obec ta firma dělala. Do voleb 2014 jsem byl členem komise pro veřejné zakázky a jsem si jist, že tato komise 

žádnou práci pro tu firmu neschvalovala. Pan starosta mi dohodu poslal: 
 
    Tato odpověď se mi moc nelíbila a ta dohoda už vůbec ne, takže na dalším zastupitelstvu 26.2.2015 jsem chtěl 
vysvětlení. Nesouhlasily totiž peníze! Pan starosta mi tedy znovu odpověděl: 

 
    Tato odpověď je ještě záhadnější, než byla ta první, takže jsem 9.4.2015 na dalším zastupitelstvu požádal o 
další podklady a skutečně jsem něco dostal: 



 
    
 
Dostal jsem tedy po půl roce další podklady, jenže ouha. Faktura na práce za 655 642,- Kč je na úplně jiné 
práce, než je smlouva o dílo z roku 2008?????. Vlastně není to smlouva o dílo, ale dodatek smlouvy o dílo na 
servisní práce, uzavřené mezi Službami obce Strašice s.r.o. a firmou Regotherm servis s.r.o. už v roce 2001 
tehdejším jednatelem firmy Pavlem Vajnarem. Ta smlouva je na servis tepelných zařízení. V roce 2008 k ní 
uzavřel dodatek další jednatel D. Pliml. Obec však v té smlouvě nefiguruje. To je ještě větší problém, než jsem 
čekal a docela dost mě to naštvalo, takže jsem zajel na Krajský úřad v Plzni a tam mi poradili, abych podal 
stížnost podle zákona 106/1999 Sb., o poskytování informací. Právníci mi tam řekli, že to je opravdu podivné, co 
se ve Strašicích děje. Sdělili mi, že pokud nedostanu odpověď, zahájí sami šetření o tom, proč starosta svým 
zastupitelům nepodává transparentní a všechny informace. No a tak jsem tedy dostal odpověď, která mě 
šokovala.    
     Přišla mi tedy po půl roce ta správná faktura, ale ne na „“havarovanou předávací stanici v bytovkách u 
pošty“, ale na penále za nezaplacenou fakturu této firmě od roku 2011!!!!!!!!!!!!!!!! P řesně ve výši 315 810,- Kč, 
na kterou je ta dohoda o vzájemných zápočtech závazků. Takže výmluvy v odpovědích na interpelace o nějakých 
splátkách byly jen obyčejné lži. Ukázalo se, že obec „jiné dokumenty k tomuto havarijnímu případu vlastní“! Jen 
je pan starosta nechtěl ukázat, ale z účetnictví naštěstí vyhodit nejdou, a kdyby přišla kontrola z Kraje na tento 
konkrétní případ, asi by někoho z radnice rovnou odvedli. Rád bych chtěl vědět, zda těch pět radních, kteří pro to 
zvedli ruce v září 2014 vědělo, pro co hlasují? No a je i otázka nové Rady obce, jak přebrala své funkce a zda si 
vyhradila v nějakém zápisu, že odpovědnost za tohle nepřebírají? 
      Právníci, starostové a odborníci na finance, se kterými jsem v poslední době mluvil mi říkají: „Ale to je velký 
problém!“ Ten, kdo nezaplatil fakturu v roce 2011 a do roku 2014 nechal nabíhat penále, zavinil obci škodu a tu 
musí uhradit. Na povinnost zaplacení faktury přeci existují zákony, lhůty a tresty, když se to neudělá. Jeden můj 
kamarád starosta mi řekl, že nespal, když mu přišlo penále 700,- Kč a hned to předložil zastupitelstvu 
k rozhodnutí, jak se to zaplatí.  Někdo ve Strašicích na radnici si v roce 2011 nechal udělat práci za půl milionu 
a pak za ni nezaplatil. Až když mu v roce 2014 asi začali vyhrožovat udáním, nebo exekucí, tak zaplatil. Firma 
zcela v souladu se zákony a dokonce i s tou smlouvou, kterou mi starosta poslal, poslala další fakturu za penále. 
Já prostě nechápu, jak mi mohl starosta půl roku lhát (viz ty odpovědi na interpelace) a dělat ze mě a hlavně ze 
sebe pitomce. Lež má krátké nohy, se říká. Takže tentokrát přednesu opět interpelaci, ale už ne na pana starostu, 
ale zeptám se zastupitelů, zda chtějí tu škodu řešit opravdu jako „škodu“, kterou někdo zavinil. Mě bylo 
vysvětleno, že způsobení takovéto nemalé škody je trestný čin špatného hospodaření se svěřeným majetkem a měl 
by se řešit jinými orgány, než zastupitelstvem.  
   Jo a musím říct, že tohle není jediný případ, kdy se před zastupiteli ukrývají doklady a Rada obce a pan 
starosta, tajemník a vedoucí finančního odboru kryjí nějaké podivnosti ve financích obce.  Pan starosta o mě na 
zastupitelstvu několikrát prohlásil, že jsem špatný ekonom. Po této interpelaci si myslím, že nejsem sám. Jenže já 
alespoň o ničem nerozhoduji a nedělám obci škody. 



 
PŘÍBĚH O KURÁŽI 
 
Slávka Hozová volně podle Hanse von Grimmelshausena 
 
  Divadelní soubor volného uměleckého sdružení PRAŠIVINA, Strašice, ve spolupráci s Muzeem Středních Brd, 
Strašice nastudoval pro akci „9 týdnů baroka“ spojenou s programem „Plzeň, hlavní město evropské kultury 2015“ hru 
Příběh o Kuráži. Drama je připomínkou barokní slovesné tvorby, která je široké veřejnosti méně známá, nežli barokní 
výtvarné umění a hudba. K tomuto účelu byl zvolen scénář herečky a režisérky Slávky Hozové, jež jej zpracovala volně 
podle původní prózy  Hanse Jakoba Christoffela von Grimmelshausen, Trutz Simplex oder Lebensbeschreibung der 
Erzbetrügerin und Landstörzerin Courache, česky  Vzdorosimplex aneb Sepsání života arcipodvodnice a poběhlice Kuráže 
nebo též Vojanda Libuška.  
 Scénáře S. Hozové se uchopil divadelní soubor Prašivina ze Strašic ve spolupráci s Muzeem Středních Brd tamtéž. 
Hans. J. Ch. von Grimmelashausen patří mezi vrcholné barokní spisovatele. Narodil se r. 1622 v hesenském Gelnhausenu. 
Celý jeho život významně ovlivnilo bouřlivé a tragické období třicetileté války. Ve svých třinácti letech musel přihlížet 
vyvraždění své rodiny  žoldnéřským vojskem během přepadení města v jihovýchodním Hesensku. On sám byl vojáky 
odvlečen a ještě v nedospělém věku se sám stal žoldákem u dragounů a mušketýrů. Přestože neměl žádné vzdělání, získal 
funkci vojenského písaře a v r. 1646 se mu podařilo se z vojny vykoupit. Po skončení války jako někdejší protestant 
konvertoval ke katolické víře a vstoupil do služeb štrasburského biskupa. Zakoupil si hostinec a posléze získal též úřad 
rychtáře v bádenském městě Renchenu, kde i r. 1676 zemřel. 
H. von Grimmelshausen nastoupil literární dráhu sedm let před svým skonem. Jeho práce vycházely pod různými 
pseudonymy, jako Michael Rehulin von Sehmsdorf, Seigneur Messmahl aj. Teprve ve 30. letech 19. století byla odhalena 
jeho indentita. Z jeho díla vynikají Simpliciánské spisy (Simplicianische Schriften), což je deset volně na sebe navazujících 
svazků pikareskních próz (odvozeno ze španělského picaro, tj. šejdíř nebo lhář), tzv. simpliciád.  Jejich základem jsou 
alegorie lidské životní pouti k věčné spáse. Základní náplní pak střet člověka se světem plným nástrah a hrozeb. Přes 
polovinu těchto spisů tvoří román Dobrodružný Simplicius Simplicissimus, vynikající obraz společenských poměrů za 
třicetileté války.  
 K simpliciánským prózám patří ovšem i ta o Kuráži, která spatřila světlo světa v r. 1669. Román je vlastně zpovědí hlavní 
hrdinky, Courache, jež vypráví o svých životních zážitcích. Kuráž byla v mládí cudnou dívkou, ale přízeň mužů a válka, v 
níž se musela protlouci, ji změnily v sebevědomou, navrch lehkou a bezstarostnou ženu, která dobře umí získat peníze a mít 
se dobře i v nejdrsnějších podmínkách. Díky své kráse si mohla coby prohnaná kurtizána dovolit si pohrávat s muži a 
využívat i zneužívat je. Své prožitky líčí klidně, bez potřeby ospravedlňování. Zároveň ale chce poučit mladé dívky, aby ji 
braly jako záporný příklad a své živobytí nehledaly v prostituci. 
  Dnešního člověka asi nejvíc osloví období, kdy se Kuráž věnovala práci markytánky, která byla živa z války. Tyto její 
příhody zaujaly více moderních autorů. Nejznámější z nich je německý dramatik, zakladatel tzv. epického divadla, Bertold 
Brecht, jenž na Grimmelshausenův motiv napsal hru Matka Kuráž a její děti. Brecht, převědčený komunista, své drama 
sepsal z levicového pohledu vnímání světa, jako obžalobu války a obhajobu jejích „dělníků“. 
Od tohoto pojetí se zvolený scénář Slávky Hozové liší návratem zpět hlouběji ke kořenům a původnímu autorovi, H. 
Grimmelshausenovi. To bylo důvodem, který vedl Prašivinu k nastudování dramatu, jež poněkud naturelu souboru přiblížil 
úpravami scénáře Martin Lang s asistencí vlastně všech členů souboru.  
Důraz je kladen především na roli matky tří dětí, která se je mermomocí snaží udržet při životě uprostřed válečného běsnění. 
Její úsilí je provázeno nezdarem ve všech případech, přesně podle hesla „Cokoliv může skončit špatně, skončí špatně“. Kuráž 
je odsouzena přihlížet, jak se její syn nechá zbytečně a nesmyslně „nalít“ k vojsku a stejně zbytečně a nesmyslně pak umírá 
ne jako voják, ale sprostý vrah. Druhé dítě, starší dcera, doplatí životem na svou poctivost a čest. Aby uchránila své poslední, 
postižené dítě, Kuráž svou dceru zapře a je nucena zažít její smrt z rukou vojáků. Konečně přichází dílem ironické náhody i o 
mladší dceru – a odevzdaně táhne dál svůj vůz, symbolizující její úděl. Zapřaženi do vozu ji provází už ne její děti, ale jenom 
dvě alegorie zdánlivě zcela nesourodé, avšak válku a vůbec vojenské umění společně a nerozdílně charakterizující: Paňáca a 
Smrt. Soubor Prašivina, ve spolupráci s Muzeem Středních Brd jako garantem barokního vyznění původního autorského 
Grimmelshausenova záměru i dobových reálií, se pokusil touto formou přispět k prvořadé evropské kulturní události, Plzni 
evropskému hlavnímu městu kultury 2015. K jeho záměrům, kromě humanitního poselství hry patří i prezentace zcela 
dobrovolné kulturní práce na venkově, mimo velká a známá centra v Plzeňském kraji, v rámci 9 týdnů baroka. 
 Premiéru bude mít kus v pátek 14. srpna 2015 na letní scéně v Radnicích v rámci radnického Dne baroka a první repríza 
proběhne v neděli 16. 8. 2015 ve Strašicích v programu tradičního Staročeského posvícení ve Strašicích, v areálu Muzea 
Středních Brd.           
Hrají: 
Anna Haukvicová vulgo Kuráž:                         Jana Bělová 
Lancknecht:                                                        Petr Matějka 
Jonáš, syn, napůl Fin, napůl Francouz:               Ivan Chudoba 
Jana, dcera vulgo Janatalijána                             Iveta Sýkorová 
Johanna, němá dcera, napůl Němka:                   Sárka Veselá 
Marta, prostitutka:                                               Yvetta Klučková 
Farář:                                                                    Julius Jindra 
Lamb, kuchař:                                                      Martin Lang 
Paňáca:                                                                 Jan Horský 
Smrt:                                                                     František Slavík 
Jevištní technika:                                                  Martin Weber 
Režie:                                                                    Martin Lang 



Společenská rubrika 
  Dne 31.5.2015 proběhlo v obřadní síni 
obecního úřadu vítání nových občánků do 
svazku obce Strašice. Této slavnostní události 
se zúčastnili manželé Harčarikovi se synem 
Dominikem, paní Perlíková s dcerou Vanesou 
Melánií, manželé Machatých se synem 
Josefem, manželé Cvrčkovi se synem 
Vojtěchem, manželé Petrovi se synem 

Mattiasem, paní Cvanová a pan Prášek se synem 
Davidem, manželé Bartoňovi s dcerou Elenou, 
manželé Steiningerovi se synem Jakubem, paní 
Procházková a pan Šaroun se synem Denisem, 
manželé Mičkovi se synem Danielem a paní 

Grublová se synem Jakubem. Již tradičně k 
příjemné atmosféře přispěli děti z mateřské 
školky, které přednesli pásmo básniček. Do 
svazku obce přivítal děti  pan starosta Jiří 
Hahner.  Pro  děti a maminky byly připraveny 
drobné dárky. 
Dne 5.6.2015 oslavili manželé Jiří a Marie 
Cafourkovi nádherné výročí 50 let společného 
života. Ke zlaté svatbě jim mnoho dalších 
šťastných let popřála místostarostka obce paní 
Eva Buchová. 
Významné jubileum manželé oslavili společně se svými blízkými  v obřadní síní obecního úřadu ve 
Strašicích. 
 
Informace z Místní knihovny 
 
 Proměnlivé červnové dny byly nejen ve 
znamení přípravy strašického posvícení, ale 
hlavně v realizaci každoročních „Bahen“, které 
byly opravdu bahnité.  Prezentace strašického 
muzea a samotných Strašic probíhala  i přes 
nepřízeň počasí. Turisté a návštěvníci 
projevovali zájem nejen o naše publikace, ale 
také o osud středních Brd, které se budou 
měnit v chráněnou krajinnou oblast.  Asistenta 
v prodeji vykonával Vojta Havlík, kterému 
tímto děkuji. Ostatně s některými fotografiemi 
z akce jste se mohli setkat na našich 
facebokových profilech. Z nich jste se také 



dozvěděli, že chystáme na rok 2016 kalendář, který by se měl dostat do prodeje v září letošního roku. Tím 
navazuji na spolupráci s Brdskou edicí, jejíž publikace můžete dostat v Muzeu Středních Brd či v Army shopu u 
Libuše. Od publikační činnosti se však přenesme do 15.srpna letošního roku, kdy vrcholí strašické posvícení. 
Program je bohatý jako vždy a bude se odehrávat v okolí Společenského domu ( bývalé PDA), muzea, služebny 
Obecní policie ( stará hasičárna), na fotbalovém hřišti a v budovaném  domě pro seniory. Předběžný program je 
tedy hotov a v rámci našich možností 
vás budeme o něm informovat. 
K dispozici bude také obecní stánek, kde 
si budete moc vyzvednout detailní 
program celého posvícení. 

Předběžný program posvícení 
15.8.2015 

Velký sál- sobota  
14.00 Divadýlko Kuba Plzeň  
16.00 Strašická Pohodovka 
18.00  Kapela Cliché 
20.30 Taneční zábava  kapela- 
Signál  
Prostranství vedle Velkého sálu 
Klouzací hrad pro děti 13.00 -18.00 
Informační stánek. 
Domov pod Brdy 
14.00-16.00 Den otevřených dveří. 
Muzeum Středních Brd 
15.00- Vernisáž výstavy. 
TJ Spartak Strašice 
Tradiční posvícenský turnaj. 
 
Neděle 
Výstava chovatelů… 
14.00- Koncert duchovní hudby 
v kostele sv. Vavřince. 
16.00- Matka Kuráž- divadelní  
představení  v areálu  Muzea 
Středních Brd. 
TJ Spartak Strašice- fotbalový zápas… 
 

 
 
Provozovna Strašice, areál kasáren- otevřeno máme: Po-Pá 8:00-12:00 
13:00-16:00. Tel: 602 414 523, 602 208 996.Vykupujeme: veškerý železný 
šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, 
elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma.  www.plzenskyskart.cz 


